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Betreft:  

FOT Helmond GR Peelgemeenten huishoudelijke ondersteuning 
 
Notulist: Loes Kaethoven, contractmanager 
Datum:  12 december 2022 
Tijd:  15.00 – 16.00  
Locatie: Teams 
Voorzitter:  Esther Merlo, Beleidsmedewerker 
Aanwezig: Noël Silalahi (stagiaire), Ariena Smulders (RinetteZorg), Caroline Engels (Savant 
Zorg), Dimitry Klerx (Thuiszorg Samen Verder), Edwin Walhout (Axxicom), Elise Voermans 
(ActiefZorg), Esther Merlo (GR Peelgemeenten), Gertjan Christiaanse (GR Peelgemeenten), Lisa 
Verhaar (Acteon), Maike van Nunen (Helmond), Sanne Meeuwsen (Tzorg), Wil van Bussel 
(Poetszorg), Monique Hubrechsen (Tot uw Dienst), Loes Kaethoven (Bizob)  
Afwezig: Michelle Versteegen (Land van Horne) 
  
 
Opening en welkom 
Er zijn geen opmerkingen over het vorige verslag.  
 
Terugkoppeling sessie HO (zie bijlagen: ‘Whitepaper’ en ‘oplossingen personeelstekorten’) 

- Wat is er gedaan?  
De vorige FOT is geïnventariseerd welke aanbieders wilde meedenken over dit onderwerp. Het 
plaatsingsoverzicht geeft inzicht, maar is geen oplossing voor het daadwerkelijke probleem. Met 
een aantal aanbieders zijn we online in gesprek gegaan om oplossingsrichtingen op de korte en 
lange termijn door te spreken. We zijn in twee break-out rooms uiteen gegaan. De ene groep heeft 
nagedacht over korte termijn oplossingen en de andere groep heeft over lange termijnoplossingen 
nagedacht. Hierna is er een overzicht gemaakt van de uitkomsten en gedeeld met de FOT 
deelnemers.   
Er zijn op het eerste moment geen opmerkingen of vragen.  
 

- Verdere proces 
Een aantal oplossingen staan in verband met ontwikkelingen voor de recente toekomst met de 
uitspraak over resultaatgericht financieren. De gemeenten blijven hun beleid hanteren maar ze 
moeten uiteindelijk om. Ze moeten eerst weten waar hun beleid naartoe gaat en dan kunnen ze 
met de oplossingen aan de slag.  
De oplossingen die nu ingezet kunnen worden zijn groen gemarkeerd. Dit zijn onder andere: 

Notulen  
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- Strenger aan de toegang. De toegangsteams zijn bezig met normaliseren en het onderwerp 
strenger aan de poort. Hier zijn ze druk mee bezig.  

- Werken in de avonden en weekenden. Vanaf een bepaalde tijd gaat de ORT gelden maar 
er is wel ruimte voor een aantal cliënten.  

- Inzetten van Oekraïense vluchtelingen. Zij mogen flexibel aan het werk. Er liggen 
mogelijkheden. Zaken zoals bijvoorbeeld taalbarrières maken het soms lastig.  

- Concurrentie op arbeidsvoorwaarden kwam naar voren. Als we elkaar beconcurreren gaat 
het ook niet helpen. Intentieafspraak dat we dit niet zouden moeten willen. We vissen in 
dezelfde vijver, als we elkaar beconcurreren wordt de situatie niet beter.  

- Investeren in personeelsbeleid. Hier is de gemeente ook mee bezig, hoe je je personeel 
kunt behouden en bijvoorbeeld samenwerking met opleidingen. 

 
Monique: je mag alleen nog maar mensen in dienst hebben. Misschien kom je dan wel iets 
makkelijker aan personeel als je daar flexibeler in kunt zijn. eerder hadden we de Alfahulpen 
bijvoorbeeld.  
Gertjan: het werken met alfahulpen wordt sterk ontmoedigd door overheid en er zijn ook een 
aantal uitspraken over geweest.  
Ariena: als je bekijkt wat de inzet van zzp’ers voor problemen oplevert in de zorg dan moeten we 
dit binnen de huishoudelijke ondersteuning niet willen.  
Wil: werken met zzp’ers mag maar hier hangt een ander prijskaartje aan.  
 
Iedereen is het eens mee dat concurreren op arbeidsvoorwaarden niet wenselijk is.  
 
Gertjan: zien jullie kansen om samen te werken met betrekking tot opleidingen of inzet met 
Oekraïense vluchtelingen? Hoe staan jullie daar tegenover?  
Ariena: als ze opleidingsklassen niet vol krijgen trekken ze met andere organisaties op om toch tot 
een volle klas te komen. Je hebt naast zorginhoudelijke opleidingen ook taaltrainingen. Dan zet je 
taaltraining in om uiteindelijk deze mensen de arbeidsmarkt op te krijgen.  
Caroline: ze werken samen met verschillende organisaties mbt opleidingen. Denk aan 
praktijkonderwijs, Senzer, ROC’s voor niveau 1 en 2. Soms blijven vakantiekrachten in dienst na 
hun opleiding. Met betrekking tot Oekraïense vluchtelingen is niet inzichtelijk hoe de hazen lopen.  
Wil: in andere regio hebben ze het over de inzet van Oekraïense vluchtelingen gehad. Zelf hebben 
ze er geen ervaring mee. Hier kwam ter sprake dat het niet voordelig is om als huishoudelijke hulp 
aan de slag te gaan. Als zij gaan werken dan willen ze een baan voor meer uur dan 24 uur.  
Elise: hebben wel projecten als het gaat over statushouders. Zij lopen tegen dezelfde 
problematieken aan. Je merkt dat er een bredere samenwerking nodig is. Met onderwijs, 
gemeente, werkpunten. Juiste kandidaten selecteren en vanuit de juiste kanten gefaciliteerd. 
Mensen krijgen een trajectbegeleider. Het levert wel medewerkers op maar de energie die je erin 
steekt is wel aanwezig.  
Ariena: thuiszorg is ook niet de makkelijkste sector om te beginnen voor anderstalige mensen. Je 
kent het land en de cultuur niet, mensen moeten reizen, etc.. Samen met ActiefZorg is er een 
project in Best geweest. Als je kijkt wat je moet investeren en wat het oplevert is dit niet rendabel.  
 
Esther: hoopt wel dat organisaties elkaar weten te vinden. Juist in de samenwerking kun je 
projecten opzetten en ervaringen opdoen met elkaar.  
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Elise: De vraag of de gemeente kan aangeven bij cliënten dat avond en weekenden ook een 
mogelijkheid is. De samenwerking zou hierin sterker kunnen. Dus bijvoorbeeld bij de beschikking 
meegeven dat avonduren en weekenden ook gewerkt kan worden.  
Caroline: merken dat er wel nog veel cliënten met onrealistische eisen zijn. bijvoorbeeld poetsen 
op maandag of vrijdag want dat heb ik zelf ook altijd gedaan.  
 
Esther en Maike: dit nemen ze mee. We kunnen zeggen dat het kan dat de aanbieder kan vragen 
of het op een avond of weekend kan. 
 
Wil: in deze regio ervaren ze momenteel geen arbeidsmarktproblematiek.  
 
Esther: als we naar de kleuren kijken op het plaatsingsoverzicht is het misschien wel zorgelijk. 
Delen jullie dat? Maken we ons druk om niks?  
 
Caroline: we maken ons niet druk om niks maar we zien wel wat het aantrekt de laatste maand. 
Anderzijds klimt het verzuim ook weer op.  
 

- Communicatie blijft belangrijk 
 
Ontwikkelingen resultaatgericht 
Aanstaande donderdag is er overleg met bestuurders om te kijken hoe invulling wordt gegeven 
aan de uitspraak. Op hoofdlijnen zijn een paar scenario’s beschreven en wat voor- en nadelen zijn. 
Het is een politiek dossier en bij elke gemeente leeft het iets anders. In Helmond heeft de raad er 
ook nog een stem in waarvoor ook een traject nodig is. We zijn er druk mee en het is de vraag hoe 
de bestuurders erin staan omdat het een politiek beladen dossier is.  
Maike: ze gaan wat scenario’s verder uitwerken die ze allemaal willen voorleggen aan de raad. 21 
of 28 maart in opiniecommissie van de raad en dan geeft de raad aan waar hun grote voorkeur 
naar uit gaat. In januari moeten ze de scenario’s zo goed als uitgewerkt hebben.  
 
Caroline: als er wijzigingen zijn komt er dan een addendum?  
Loes: er is een bestuurlijke aanbesteding dus je kunt gezamenlijk door ontwikkelen. Dit kan een 
addendum zijn maar ook een update van de overeenkomst. Er kan ook gekozen worden om een 
nieuw inkooptraject te starten. De bestuurlijke aanbesteding geeft hierin veel mogelijkheden.  
Gertjan: er zou in eerste instantie een wetgevingstraject komen waar weer vanaf is gezien. In het 
laatste bericht wat naar buiten is gegaan staat dat er geen oplossingen zijn maar dat ze wel hoopvol 
zijn. De landelijke werkgroep is aan het nadenken over een vorm van resultaatgericht beschikken 
wat wel in de wetgeving past.  
Sanne: heeft vanochtend navraag gedaan bij een collega die deelneemt in de werkgroep. Er wordt 
vooral gekeken wat ze nu kunnen doen omdat het veranderen van de wet complex en tijdrovend 
is. Er zijn oplossingsrichtingen waar ze in januari over verder praten. Het zou fijn zijn als ze naar 
buiten treden omdat veel gemeenten met vragen zitten. Nu komen berichten via de achterdeur.  
 
Esther: ze hebben het idee dat de inwoners het wel prima vinden. Ze krijgen bijna geen signalen. 
Gertjan voegt toe dat hij via de KBO Someren heeft vernomen dat het wel meer mensen zijn die 
concreter in uren willen beschikken maar dat zij niet naar de gemeente zijn gegaan.  
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Esther: begin volgend jaar komen de uitslagen van de optische controle. Ze zijn benieuwd of ze in 
de Seiso rapporten iets terugzien van de ontwikkelingen.  
 
Sanne: gelden de uitgewerkte scenario’s ook voor de GR Peelgemeenten?  
Maike: daar gaan we het donderdag over hebben. Het lijkt dat het voor nu op hoofdlijnen gaat zijn 
en dan kun je een tweede keer scenario’s uit gaan werken. De wens is uitgesproken om wel samen 
in op te trekken.  
Esther: hierin samen optrekken en het zelfde beleid uit te voeren. De intentie is er wel, of het 
uiteindelijk één en dezelfde lijn wordt is nu nog koffiedik kijken. We proberen tot een gezamenlijke 
lijn te komen.  
Elise en Sanne spreken de wens uit om meegenomen te worden in de scenario’s zodat ze input 
kunnen leveren.  
Maike en Esther: Er zijn al veel perspectieven voorbij gekomen en het aanbiedersperspectief hoort 
hier ook bij. Tijdens de vorige FOT is het onderwerp voorbij gekomen en als er informatie nodig is 
dan leggen we lijntjes. We wachten met het inplannen van een nieuwe FOT tot er meer 
duidelijkheid is mbt dit onderwerp.  
Wil: Poetszorg is voorstander van het PxQ model. 
 
Agendapunten leveranciers en rondvraag 
Caroline: heeft Helmond al besloten de servicebeurt voort te zetten of gaan we daar mee stoppen?  
Maike: wilde ze graag meenemen samen met het grotere plaatje. Vooralsnog blijft deze nog even 
bestaan.  
Sanne: er kwam een vraag van de coördinator.  
Esther: graag naar huishoudelijkehulp@bizob.nl doormailen zodat er een passend antwoord kan 
komen. 
 
Datums Fysieke OverlegTafels voor 2023:  

- 3 april 14.00-16.00 (fysiek) 
- 26 juni 14.00-16.00 (digitaal) 
- 21 september 14.00-16.00 (fysiek) 
- 13 december 14.00-16.00 (digitaal) 
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